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Protokół NR LIV/2023 

z obrad LIV sesji Rady Gminy Bądkowo 

z dnia 14 grudnia 2023 roku 

 

Obrady rozpoczęto o godzinie 9:00, zakończono o godzinie 12:10. 

 

Porządek LIV  sesji Rady Gminy Bądkowo: 

1. Otwarcie LIV sesji Rady Gminy Bądkowo i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Informacja z działalności Wójta Gminy Bądkowo w okresie między sesjami. 

4. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Bądkowo na lata 2023-2030 

a) dyskusja, 

a) podjęcie uchwały. 

5. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Bądkowo na 2023 rok 

a) dyskusja, 

a) podjęcie uchwały. 

6. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia  Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Bądkowo na lata 2024-2030 

a) przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego Nr 9 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bądkowo na lata 

2024-2030, 

a) dyskusja, 

b) podjęcie uchwały. 

7. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Bądkowo na 

2024 rok 

a) przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego Nr 9 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej 

Gminy Bądkowo na 2024 rok. 

a) dyskusja, 

b) podjęcie uchwały. 

8. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w 

zakresie udzielenia wsparcia w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci 



 

str. 2 

 

produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

"Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 

a) dyskusja, 

b) podjęcie uchwały. 

9. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w postaci świadczenia 

pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub 

żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem ,,Posiłek w szkole i w 

domu” na lata 2024-2028. 

a) dyskusja, 

b) podjęcie uchwały. 

10. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zasad i trybu nadawania Honorowego 

Obywatelstwa Gminy Bądkowo 

a) dyskusja, 

a) podjęcie uchwały. 

11. Przedstawienie projektu uchwały  w sprawie przyjęcia Planu Zrównoważonej 

Mobilności Miejskiej dla Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Torunia - SUMP dla 

MOFT  do roku 2030 (z perspektywą  do roku 2040) 

a) dyskusja,  

b) podjęcie uchwały. 

12. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta 

Gminy Bądkowo 

a) dyskusja, 

b) podjęcie uchwały. 

13. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustalenia diet oraz zwrotu kosztów podróży 

służbowych dla radnych Rady Gminy Bądkowo 

a) dyskusja, 

b) podjęcie uchwały. 

14. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłacania 

diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych dla sołtysów sołectw z terenu Gminy 

Bądkowo 

a) dyskusja, 

b) podjęcie uchwały. 

15. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Kierownika GOPS w Bądkowie 

a) dyskusja, 

b) podjęcie uchwały. 
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16. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla strażaka ratownika i kandydata na strażaka ratownika ochotniczej 

straży pożarnej z terenu Gminy Bądkowo 

a) dyskusja, 

b) podjęcie uchwały. 

17. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych. 

18. Wolne wnioski i zapytania. 

19. Zakończenie obrad LIV sesji Rady Gminy Bądkowo. 

 

Zestawienie podjętych uchwał: 

• uchwała nr LIV/390/2023 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Bądkowo na lata 2023-2030 

• uchwała nr LIV/391/2023 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Bądkowo na 

rok 2023 

• uchwała nr LIV/392/2023 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Bądkowo na lata 2024-2030 

• uchwała nr LIV/393/2023 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Bądkowo na 2024 rok 

• uchwała nr LIV/394/2023 w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

udzielenia wsparcia w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

"Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 

• uchwała nr LIV/395/2023 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania pomocy w postaci świadczenia pieniężnego z pomocy 

społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem ,,Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 

• uchwała nr LIV/396/2023 w sprawie zasad i trybu nadawania Honorowego 

Obywatelstwa Gminy Bądkowo 

• uchwała nr LIV/397/2023 w sprawie przyjęcia Planu Zrównoważonej Mobilności 

Miejskiej dla Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Torunia - SUMP dla MOFT  do roku 

2030 (z perspektywą  do roku 2040) 
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• uchwała nr LIV/398/2023 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 

Bądkowo 

• uchwała nr LIV/399/2023 w sprawie ustalenia diet oraz zwrotu kosztów podroży 

służbowych dla radnych Rady Gminy Bądkowo 

• uchwała nr LIV/400/2023 w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłacania diet oraz 

zwrotu kosztów podróży służbowych dla sołtysów z terenu Gminy Bądkowo 

• uchwała nr LIV/401/2023 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika 

GOPS w Bądkowie 

• uchwała nr LIV/402/2023 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

strażaka ratownika i kandydata na strażaka ratownika ochotniczej straży pożarnej z 

terenu Gminy Bądkowo. 

W sesji uczestniczyli radni i sołtysi według list obecności. Lista obecności radnych stanowi 

załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu. 

W posiedzeniu sesji uczestniczyli również zaproszeni goście według listy obecności – załącznik 

nr 3 do protokołu.  

Ad.1 

Przewodnicząca Rady Gminy Bądkowo Pani Elżbieta Figas dokonała otwarcia LIV sesji Rady 

Gminy Bądkowo, przywitała wszystkich obecnych radnych, Wójta Gminy, Skarbnika Gminy, 

Sekretarza Gminy, Kierownika GOPS w Bądkowie, sołtysów, pracowników Urzędu Gminy, 

oraz wszystkich oglądających transmisję sesji.  

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych z prośbą o zalogowanie się na 

urządzeniach w celu sprawdzenia obecności, po czym stwierdziła, że ustawowy skład rady 

wynosi 15 osób, obecnych jest 13 radnych, co stanowi pełne quorum do podejmowania 

prawomocnych decyzji. 

Ad. 2  

Uwag do porządku obrad nie było. Porządek obrad został przyjęty. 

Ad. 3 
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.Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami. 

Sprawozdanie Wójta Gminy stanowi załącznik Nr 4 do protokołu. 

Ad. 4 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Bądkowo na lata 2023-2030 i otworzyła dyskusje nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

Ad. a) 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zmiany wieloletniej prognozy finansowej są to odzwierciedlenia 

budżetu roku 2023 w ciągu od ostatniej zmiany. Do projektu uchwały były dokonywane 

zmniejszenia i zwiększenia budżetu, wynikające z wprowadzenia dodatkowych dotacji czy 

zmniejszenia wynikające z decyzji wojewody. Również projekt uchwały budżetowej zawiera 

zadania, które nie będą realizowane w roku 2023, jeśli te zadania zostały zmniejszone w 

związku z czym jednoznacznie zmniejszył się deficyt budżetu gminy. Wieloletnia prognoza 

finansowa przynajmniej w stosunku do budżetu musi się równać odnośnie wielkości deficytu 

budżetowego. Dochody ogółem zmniejszono o kwotę 849 612,66 zł., z tego dochody bieżące 

zmniejszono o kwotę 761 212,66zł., dochody majątkowe o kwotę 88 400,00zł..Wydatki 

ogółem zmniejszono o kwotę 2 367 587,41zł., z czego wydatki bieżące zmniejszono o kwotę 

732 145,41 zł, wydatki majątkowe zmniejszono o kwotę 1 635 442 zł. Jeśli chodzi o wydatki 

majątkowe, są to wydatki inwestycyjne w związku z tym, że w roku bieżącym nie rozpoczęto 

budowy kanalizacji, na które otrzymaliśmy środki w roku 2022, z tym, że termin realizacji jest 

do końca 2024. W związku z tym po stronie zadań inwestycyjnych są zmniejszenia. Następnie 

zmniejszenie dotyczy przebudowy drogi gminnej tzw. łącznik  H, która w trakcie budżetu była 

wprowadzona ale w związku z tym że oferty jakie wpłynęły przewyższały nasze możliwości 

finansowe, droga została też po prostu z budżetu zniesiona. Następne zmniejszenie dotyczy 

remontu drugiego budynku  przy Urzędzie Gminy. Wynik budżetu jest deficytowy i po  

zmianach wynosi 2 518 723,91zł. Przychody budżetu zmniejszono o 1 517 974,75zł. Rozchody 

nie uległy zmianie i kwota 160 000zł., która jest przeznaczona na spłatę z wcześniej 

zaciągniętego kredytu. Załącznik zadań inwestycyjnych nie był zmieniany. Mamy spłaty 

kredytu, dlatego WPF mamy do 2030 roku, w związku z tym że tak jest planowana spłata 

kredytu i jedno z najważniejszych jest to relacja zgodnie z artykułem ustawy o finansach 

publicznych. Po prostu stan zadłużenia w stosunku do osiąganych dochodów musi spełniać 

warunki. Budżet z wieloletnią prognozę finansową zamyka się tymi wielkościami. 
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Ad. b) 

Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bądkowo na lata 2023-2030. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych – „za” przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych,  

głosów „przeciwnych”  nie było, 1 głos  „wstrzymujący się”– uchwała została podjęta.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie przyjęcia uchwały nr LIV/390/2023 Rady Gminy 

Bądkowo z dnia 14 grudnia 2023 roku w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Bądkowo na lata 2023-2030 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Ad. 5 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej Gminy Bądkowo  i otworzyła dyskusje nad przedstawionym projektem uchwały. 

Ad. a) 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zmiany w budżecie spowodowane są urealnieniem budżetu w 

stosunku do już osiągniętych dochodów czy planowanych do końca roku realizacji wydatków.  

Przy wieloletniej prognozie finansowej niektóre zadania inwestycyjne jak wcześniej 

przedstawiła Skarbnik Gminy,  zostały zdjęte z załącznika zadań inwestycyjnych i  nie będą 

realizowane w tym roku, w związku z tym też dokonano zmniejszenia po stronie wydatków i 

łącznie dochody zostały zmniejszone o kwotę 110 205,09zł., w dziale rolnictwo zostały 

zwiększone o kwotę 2302 zł, w dziale transport zmniejszone o 11 559 zł, jeśli chodzi o 

funkcjonowanie przystanków komunikacyjnych zmniejszenie o 125 zł. Jedna z największych 

pozycji jest to gospodarka gruntami i nieruchomościami i łącznie zmniejszone o kwotę 142 668 

zł i główna pozycja są to wpływy z tytułu sprzedaży mienia. Zaplanowana sprzedaż lokalu w 

Toporzyszczewie Starym będzie realizowana w roku przyszłym. W związku z tym planuje się 

tutaj zmniejszenie i to zmniejszenie stanowi kwotę 89 000zł. Zmniejszono środki za odpłatność 

za centralne ogrzewanie, ponieważ cena opału zmniejszyła się ,  związku z tym planowana 

kwota zmniejszenia 50 000 zł. Ponadto otrzymaliśmy dotację w wysokości 15 000 zł, z tym że 

w roku bieżącym planujemy wydatkować 5 000,00zł  a w roku przyszłym 10 000,00zl. 

Następna pozycja tj. administracja publiczna zmniejszenie o kwotę 98 820 zł, największe 

zmniejszenie są to wpływy z różnych dochodów i dotyczy to podatku VAT i stanowi to kwotę 

100 000,00zł. Dochody od osób prawnych, fizycznych i jednostek nieposiadających 

osobowości prawnej – wydatki związane z ich poborem zwiększa się o kwotę 27 492,42 zł.  
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państwu czytała. Z tytułu otrzymania subwencji uzupełniającej wprowadza się kwotę 

100 000,00 zł w ramach odpłatności innych gmin, których dzieci z terenu innych gmin 

uczęszczają do naszej szkoły -  zwiększenie o kwotę 36 000,00 zł, następne zmniejszenie 

dotyczy odpłatności za dzieci uczęszczające do klubu dziecięcego. Jeśli chodzi o gospodarkę 

komunalną, ochronę środowiska - zwiększenie o kwotę 20 592,00 zł. Budżet po dokonanych 

zmianach wynosi 31 895 646, 12zł. Załącznik nr 2 wydatki -  zmniejszenie jest to kwota 1 

628 172,84zł. Największa pozycja wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych zmniejszenie 

o kwotę 1 128 556,00 zł, następne zadania inwestycyjne w dziale transport i łączność 

zmniejszenie o kwotę 219 861 zł, następna pozycja  zmniejszenie wydatki inwestycyjne w 

dziale administracja publiczna 200 000 zł. Ochronę zdrowia w dziale przeciwdziałanie 

alkoholizmowi zwiększa się środki o kwotę 2043,42zł.  Po stronie dochodów były zmniejszane 

środki na prowadzenie klubu dziecięcego, w związku z tym to zmniejszenie jest też po stronie 

wydatków. Dział kultura fizyczna - klub sportowy Piast zwrócił się z prośbą o zwiększenie 

środków na realizację klubu i jest tu propozycja zwiększenie o kwotę 16 000,00 zł.  Załącznik 

związany z przeciwdziałaniem narkomanii i alkoholizmowi jest to zmniejszenie środków, w 

związku z tym, że już żadna z rodzin Ukrainy nie mieszka w naszych lokalach i  to zadanie na 

2023 zostało zamknięte. Załącznik zadań inwestycyjnych jest to odzwierciedlenie zmian 

załącznika nr 2 i w załączniku plan dotacji udzielanych z budżetu gminy wprowadza się kwotę 

16 000 planowaną na przeznaczenie klubu sportowego 

Ad. b) 

Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej Gminy Bądkowo na rok 2023. 

W głosowaniu udział brało 13 radnych – „za” przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych,  

głosów „przeciwnych” i  „wstrzymujących się” nie było  – uchwała została podjęta.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie przyjęcia uchwały nr LIV/391/2023 Rady Gminy 

Bądkowo z dnia 14 grudnia 2023 roku w sprawie w zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Bądkowo na rok 2023  stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Ad. 6 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Bądkowo na lata 2024-2030. 

Ad. a) 
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Wójt Gminy Pan Ryszard Stępkowski zapoznał Radę Gminy Bądkowo z uchwałą nr 

6/WPF/2023 Składu Orzekającego Nr 9 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 

6 grudnia 2023 roku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bądkowo na lata 2024-2030. Przedmiotowy projekt 

uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez Regionalną Izbę Obrachunkową w 

Bydgoszczy. 

Na obrady sesji dołączył  radny Pan Marek Jankowski – obecnych 14 radnych. 

Ad. b) 

Radna Pani Agnieszka Sobiecka – Podlewska przypomniała, że jakiś czas temu mieszkańcy 

Toporzyszczewa składali petycję w sprawie budowy drogi i rada rozpatrzyła tą petycje 

pomyślnie, czyli stwierdziła, że rzeczywiście ta droga powinna tam powstać. Radna oznajmiła, 

że w załączniku zadań inwestycyjnych do wieloletniej prognozy finansowej na 2024 rok nie 

ma ujętego tego zadania i  trzeba też nawiązać od razu do projektu budżetu w którym w 

zadaniach inwestycyjnych na 2024 rok również nie mamy ujętej tej drogi. Radna stwierdziła, 

że rozumie, że mamy  prawie 6 000 000 zł. na inwestycje z Polskiego Ładu, no ale niestety nie 

mamy tam wyszczególnionych inwestycji. Radna zwróciła się z pytaniem  jak wygląda sprawa 

tej drogi oraz dlaczego przy wieloletniej prognozie finansowej w załączniku zadań 

inwestycyjnych przy niektórych drogach mamy długości dróg, natomiast przy niektórych  tych 

długości odcinków nie ma. Radna wyjaśniła, że konkretnie ma na myśli przebudowę drogi  

gminnej Toporzyszczewo – Toporzyszczewo Stare, ponieważ przy tej drodze nie ma  długości 

a przy innych są. 

Wójt Gminy Pan Ryszard Stępkowski udzielił odpowiedzi, ze jest to odcinek drogi o długości 

999m. 

Radna Pani Agnieszka Sobiecka – Podlewska, zwróciła się z pytaniem, kiedy ta inwestycja ma 

być realizowana?. Wieloletnia prognoza finansowa mówi nam, że realizacja tej drogi 

zaplanowana jest na rok 2025, 2026 i 2027 natomiast w tej uchwale, którą podjęła Rada Gminy 

w sprawie petycji mieszkańców została rozpatrzona pozytywnie i droga miała być w budżecie 

w 2024 rok 

Wójt Gminy Pan Ryszard Stępkowski przyznał, że dla mieszkańców sprawy budowy dróg są 

sprawami najważniejszymi i zawsze wywołuje to najwięcej emocji. Wójt stwierdził, że drogi 

gminne pierwszej kategorii użytkowania, przy których jest najwięcej mieszkańców, które 
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stanowią jakieś powiązania komunikacyjne zostały już zbudowane. Teraz naprawdę zostały już 

drogi drugiej czy trzeciej kategorii. Oczywiście dla mieszkańców, którzy tam mieszkają, dla 1-

2 czy 3 domów  są one bardzo ważne i wójt to  rozumie, ale to nie może być powodem jakiś 

napięć i sporów. Wójt Gminy przyznał też, że wie że to jest sprawa bardzo ważna z punktu 

widzenia każdego z Państwa Radnych, bo każdy z Państwa Radnych chce się okazać na tyle 

skuteczny, na tyle sprawczy, że w moim terenie będzie droga, ale ich ważność jest naprawdę 

już relatywnie mniejsza, niż te, które powstały. Wójt Gminy stwierdził, że rozumie radnych i 

jak zapyta każdego z Państwa Radnych, to każdy będzie niezadowolony  i on jak Wójt  też nie 

jestem zadowolony. Wójt Gminy oznajmił, że  przez ostatnie 8 czy 9 lat powstało blisko 70 km 

dróg i  w myśl staropolskiego powiedzenia, że apetyt wzrasta w miarę jedzenia oczekują teraz 

wszyscy inni również tych dróg, ale bądźcie obiektywni ponieważ zostały drogi, przy których 

jest 1-2 czasami 3 gospodarstwa i dla tych osób te drogi są bardzo ważne i oczekują na nie, ale 

tak jak powiedział na początku najważniejsze z tych dróg gminnych, które są łączące są 

wykonane i poprosił o cierpliwość. Inwestycje drogowe będą dalej powstawały, ponieważ  wraz 

z końcem tej kadencji nie kończy się świat i nie kończy się budowa dróg. Wójt Gminy Pan 

Ryszard Stępkowski w swojej wypowiedzi stwierdził,  że to jest trudny okres, że to jest okres 

przedwyborczy i państwo radni chcieliby wykazać się skutecznością, bo to w pewien sposób 

gwarantuje reelekcje waszych mandatów. Wójt Gminy poprosił o zrozumienie. 

Radna Pani Agnieszka Sobiecka – Podlewska ustosunkowała się odnośnie wypowiedzi pana 

Wójta, który powiedział, że jest też niezadowolony, ale radna stwierdziła, że Wójt Gminy Pan 

Ryszard Stępkowski może być zadowolony, bo możemy się szczycić tym, że tyle tych dróg 

powstało. Radna przyznała, że ona  jest  bardzo zadowolona, ponieważ na jej terenie też 

powstało dużo kilometrów dróg w czasie tej kadencji. Niemniej jednak radna zwróciła się z 

prośbą do wójta Gminy o krótką odpowiedź na pytanie, co się stało że uchwała Rady Gminy w 

sprawie pozytywnego rozpatrzenia petycji nie została zrealizowana poprzez budowę tej drogi 

w 2024 roku?  

Wójt Gminy Pan Ryszard Stępkowski wyjaśnił, że petycja została uwzględniona, bo jest  ona 

w wieloletniej prognozie finansowej a sama petycja nie jest gwarancją wprowadzenia drogi do 

budżetu. Nie ma takiej możliwości, że zgłoszenie petycji jest gwarancją powstania drogi o czym 

Pani jako doświadczony samorządowiec wie. 

Ad. c ) 
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Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bądkowo na lata 2024-2030. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych – „za” przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 

głosów „przeciwnych” nie było, 1 głos „wstrzymujący się”   – uchwała została podjęta.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie przyjęcia uchwały nr LIV/392/2023 Rady Gminy 

Bądkowo z dnia 14 grudnia 2023 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Bądkowo na lata 2024-2030 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Ad. 7 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Bądkowo na 2024 rok. 

Ad. a) 

Wójt Gminy Pan Ryszard Stępkowski zapoznał  Radę Gminy Bądkowo z uchwałą Nr 6/P/2023 

Składu Orzekającego Nr 9 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 6 grudnia 

2023 roku w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Bądkowo na 2024 rok. 

Przedmiotowy projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową w Bydgoszczy. 

Ad. b) 

Radna Pani Agnieszka Sobiecka – Podlewska stwierdziła, że w załączniku zadań 

inwestycyjnych mamy inwestycje z Polskiego Ładu, które są bardzo tajemniczo wpisane, 

dlatego zwróciła się z pytaniem do wójta gminy, czy pan wójt już podjął decyzję jakie to będą 

inwestycje. 

Skarbnik Gminy Pani Aleksandra Hofman wyjaśniła, że nazwę taką tajemniczą  musieliśmy 

zastosować w związku z tym, że wynika ona z promesy a otrzymane promesy i nazwy zadań 

muszą być zgodne z załącznikiem zadań inwestycyjnych, stąd ta nazwa. 

Sekretarz Gminy Pan Jarosław Marchwiński wyjaśnił, że drogi są ustalone w znacznej 

większości i sugerowaliśmy się oczywiście też drogami, które mają już komplet dokumentów 

lub bardzo szybko można ten komplet dokumentów uzyskać, ponieważ  nie ma czasu, żeby od 

podstaw np. robić jakieś nierozgraniczenie drogi. Sekretarz Gminy przekazał wszystkim 

radnym wykaz dróg planowanych do realizacji w 2024 roku, celem zapoznania się. 
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Radna Pani Agnieszka Sobiecka – Podlewska poinformowała, że w listopadzie 

podejmowaliśmy uchwałę dotyczącą dotacji celowej, dotacji też z Polskiego Ładu dotyczącej 

modernizacji, remontu zabytkowego kościoła parafialnego w Bądkowie i nie mamy tu 

uwzględnionego zakresu, dlatego radna zwróciła się z pytaniem czy została już zawarte 

porozumienie i w tym porozumieniu jest wpisane na co są te pieniążki. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że w  ramach inwestycji planowane jest realizacja następujących działań: 

dezynfekcja i oczyszczanie ścian, usunięcie cementowych, niewłaściwych uzupełnień muru 

oraz spoin, wzmocnienie oryginalnych cegieł i spoin osłabionych lub skruszałych, wykonanie 

uzupełnień murów nową cegłą o wymiarach identycznych z cegłą oryginalną oraz o 

właściwościach do niej zbliżonych, ponadto murowanie z powtórzeniem oryginalnego wątku, 

uzupełnienie brakujących elementów gzymsu, uzupełnienie ubytków w cegłach, dobierając 

barwę zaprawy do miejsca aplikacji naśladując fakturę oryginalnej cegły, spoinowanie murów 

zaprawą odpowiednio dobraną pod względem barwy, właściwości, struktury, scalenie 

kolorystyczne miejsc uzupełniających z oryginalnymi, hydrofobizacja powierzchni poziomych 

i skośnych, demontaż starych ławek, zakup i założenie nowych drewnianych ławek wewnątrz 

kościoła, oczyszczanie dachówki typu mnich, mniszek na 14. wiecznej części kościoła  z  

porostów i mchu metodą suchej pary wodnej, zakup materiałów konserwatorskich i 

budowlanych niezbędnych do wykonania prac i robót przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków.  Pieniądze zostaną przekazane Proboszczowi Parafii i Proboszcz Parafii wyłoni 

wykonawcę i z tych środków będzie się rozliczał już proboszcz parafii. 

Przewodnicząca Rady Gminy o godzinie 10:08 ogłosiła krótką przerwę. 

Po przerwie o godzinie 10:22 Przewodnicząca Rady Gminy wznowiła obrady LIV sesji Rady 

Gminy Bądkowo i przystąpiono do realizacji porządku obrad w składzie niezmienionym tj. 14 

radnych. 

Radny Pan Roman Kaszubski oznajmił, że jak długo tylko jestem radnym, to zawsze na jesieni, 

gdy tylko pojawi się projekt budżetu towarzyszą radnym emocje i różnego rodzaju niesmaki. 

Każdy radny wie, że stoi na straży interesów społecznych, a takim interesem społecznym, 

ogólnie ujmując, jest właśnie rozwiązywanie problemu a żeby był problem rozwiązany, 

zwłaszcza ten problem kosztowny, chociażby przebudowa drogi  musi być inwestycja 

wprowadzona do budżetu. My mamy nie tylko prawo, ale obowiązek reagować w takich 

sytuacjach bo mamy przecież nacisk ze strony mieszkańców.  
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Radny Pan Ryszard Wiśniewski w swojej wypowiedzi stwierdził, że według niego budżet na 

2024 rok jest miarę tak skonstruowany, jak te budżety poprzednie i oby wszystko to zostało 

tylko zrealizowane. 

Ad. c) 

Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Bądkowo na 2024 rok. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych – „za” przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 

głosów „przeciwnych” i  „wstrzymujących się” nie było  – uchwała została podjęta.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie przyjęcia uchwały nr LIV/393/2023 Rady Gminy 

Bądkowo z dnia 14 grudnia 2023 roku w uchwalenia budżetu Gminy Bądkowo na 2024 rok. 

stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Wójt Gminy podziękował  za przyjęcie tego budżetu i zaznaczył, że wie że to jest bardzo trudny 

budżet ze względu na czas jego uchwalania. Nie jest tajemnicą, że wybory są w kwietniu i nie 

jest też tajemnicą, że jest ustępującym wójtem  

Ad.8  

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały  w sprawie określenia zasad zwrotu 

wydatków w zakresie udzielenia wsparcia w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w 

postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

"Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 i otworzyła dyskusję nad przedstawionym 

projektem uchwały. 

Ad. a) 

Dyskusji nie było. 

Ad. b) 

Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 

określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie udzielenia wsparcia w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. 
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W głosowaniu udział brało 12 radnych – „za” przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 

głosów „przeciwnych” i  „wstrzymujących się” nie było  – uchwała została podjęta.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie przyjęcia uchwały nr LIV/394/2023 Rady Gminy 

Bądkowo z dnia 14 grudnia 2023 roku w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

udzielenia wsparcia w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w 

domu" na lata 2024-2028 stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Ad. 9 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w postaci świadczenia pieniężnego z 

pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem ,,Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 i 

otworzyła dyskusję nad przedstawionym projektem uchwały. 

Ad. a)  

Radny Pan Adrian Hyży poprosił o rozwinięcie tego punktu. 

Kierownik GOPS w Bądkowie wyjaśniła, że zmienił się program posiłek w szkole i w domu 

bo wcześniejszy obowiązywał do 2023 roku a teraz na lata 2024 - 2028. Ten program nie 

zmienił się według tego który był poprzednio, ponieważ też było 200% kryterium 

dochodowego. Dla osoby samotnie gospodarującej to jest 776 zł z pomocy społecznej, a dla 

osoby w rodzinie jest to 600 zł, więc 200% kryterium razy 2. Przy tym kryterium większa ilość 

osób może skorzystać z programu. 

Ad. b) 

Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w postaci 

świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub 

żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem ,,Posiłek w szkole i w domu” 

na lata 2024-2028. 

 

W głosowaniu udział brało 14 radnych – „za” przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 

głosów „przeciwnych” i  „wstrzymujących się” nie było  – uchwała została podjęta.  
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Imienny wykaz głosowania w sprawie przyjęcia uchwały NR LIV/395/2023 Rady Gminy 

Bądkowo z dnia 14 grudnia 2023 roku w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania pomocy w postaci świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej 

w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem ,,Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 stanowi załącznik nr 10 

do protokołu. 

Ad. 10 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zasad i trybu nadawania 

Honorowego Obywatelstwa Gminy Bądkowo i otworzyła dyskusje nad przedstawionym 

projektem uchwały. 

Ad. a)  

Radna Pani Agnieszka Sobiecka – Podlewska podziękowała panu Wójtowi za ten projekt 

uchwały i uważa, że to jest bardzo dobry pomysł.  

Wójt Gminy przyznał, że jemu raczej należy się nagana niż podziękowanie, bo z propozycją 

podjęcia takiej uchwały wyszedł już wcześniej Pan Piotr Kobusiński i nawet przedstawiając 

taki wstępny projekt uchwały, ale zawsze Sesje były napięte i brakowało czasu. Wójt stwierdził 

Myślę, że na terenie gminy znajdą się tacy mieszkańcy, których warto będzie w przyszłości 

uhonorować. Do projektu uchwały została wprowadzana mała zmiana i polega na tym, że 

przyznawać tytuł honorowego mieszkańca można nie tylko osobom żyjącym, ale również 

pośmiertnie. Według opinii Wójta jest to dobra decyzja i tu radni chyba nie będą mieli 

wątpliwości co do podjęcia tej uchwały. 

Pan Piotr Kobusiński podziękował Sekretarzowi Gminy za wprowadzenie tych wszystkich 

zmian, które były omawiane na posiedzeniu komisji i przygotowanie uchwały. 

Radny Pan Marek Jankowski zwrócił się z pytaniem, czy te honorarium to uhonorowanie będzie 

publicznie wręczenie osobie z rodziny w przypadku uhonorowania pośmiertnego?. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że jeśli chodzi o honorarium, to nie będzie żadnego honorarium. To jest 

taki tytuł honorowy, ale nie wiąże się to z jakimiś apanażami a w przypadku osób pośmiertnych, 

to jeżeli będą dzieci będzie można ich zaprosić, ponieważ będzie się to odbywać na uroczystej 

Sesji Rady Gminy. Ostateczną decyzję o przyznaniu  tego tytułu podejmuje Rady Gminy w 

drodze uchwały. 
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Sekretarz Gminy doprecyzował, że wyróżnione osoby tworzą  radę honorowych mieszkańców. 

Uchwała nie precyzuje, jak ma przebiegać uhonorowanie osoby żyjącej. Nie ma tu również 

doprecyzowania, jak ma przebiegać uhonorowanie osoby, która już nie żyje. I to też jest celowy 

zabieg. W innych uchwałach było, że też przekazuje się w szczególności rodzinie itd. ale byłoby 

to kłopotliwe, bo jeżeli osoba nie żyje,  mogą być kłopoty w dotarcia do tych osób z rodziny. 

Jeżeli będzie możliwość dotarcia do jakichś osób bliskich i będą chciały, to zostaną zaproszone. 

Ad. b) 

Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zasad i 

trybu nadawania Honorowego Obywatelstwa Gminy Bądkowo. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych – „za” przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 

głosów „przeciwnych” i  „wstrzymujących się” nie było  – uchwała została podjęta.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie przyjęcia uchwały LIV/396/2023 Rady Gminy Bądkowo 

z dnia 14 grudnia 2023 roku w  sprawie zasad i trybu nadawania Honorowego Obywatelstwa 

Gminy Bądkowo stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Ad. 11 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu 

Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Torunia - 

SUMP dla MOFT  do roku 2030 (z perspektywą  do roku 2040) i otworzyła dyskusje nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

Ad. a) 

Dyskusji nie było. 

Ad. b) 

Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia 

Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Torunia 

- SUMP dla MOFT  do roku 2030 (z perspektywą  do roku 2040). 

W głosowaniu udział brało 14 radnych – „za” przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 

głosów „przeciwnych” nie było, 1 głos „wstrzymujący się”   – uchwała została podjęta.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie przyjęcia uchwały nt LIV/397/2023 Rady Gminy 

Bądkowo z dnia 14 grudnia 2023 roku w sprawie przyjęcia Planu Zrównoważonej Mobilności 
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Miejskiej dla Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Torunia - SUMP dla MOFT  do roku 2030 

(z perspektywą  do roku 2040) stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Ad. 12 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Wójta Gminy Bądkowo i otworzyła dyskusje nad przedstawionym projektem 

uchwały. 

Ad. a) 

Dyskusji nie było. 

Ad. b) 

Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Bądkowo. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych – „za” przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 

głosów „przeciwnych” i  „wstrzymujących się” nie było  – uchwała została podjęta.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie przyjęcia uchwały NR LIV/398/2023 Rady Gminy 

Bądkowo z dnia 14 grudnia 2023 roku w  sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta 

Gminy Bądkowo stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Ad. 13 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia diet oraz 

zwrotu kosztów podroży służbowych dla radnych Rady Gminy Bądkowo i otworzyła dyskusje 

nad przedstawionym projektem uchwały. 

Ad. a) 

Dyskusji nie było. 

Ad. b) 

Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła głosowanie nad projektem uchwały w ustalenia diet oraz 

zwrotu kosztów podroży służbowych dla radnych Rady Gminy Bądkowo. 
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W głosowaniu udział brało 14 radnych – „za” przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 1 

głos „przeciwny”, 1 głos „wstrzymujący się”– uchwała została podjęta.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie przyjęcia uchwały nr LIV/399/2023 Rady Gminy 

Bądkowo z dnia 14 grudnia 2023 w sprawie ustalenia diet oraz zwrotu kosztów podroży 

służbowych dla radnych Rady Gminy Bądkowo stanowi nr 14 do protokołu. 

Ad. 14 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości i 

zasad wypłacana diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych dla sołtysów z terenu Gminy 

Bądkowo i otworzyła dyskusję nad przedstawionym projektem uchwały. 

Ad. a) 

Radny Pan Marek Jankowski zasugerował, że najlepiej, jakby sołtysi się wypowiedzieli w tej 

sprawie, abyśmy  wiedzieli jak głosować.  

Sekretarz Gminy Pan Jarosław Marchwiński doprecyzował, że w uchwale to nie chodzi o samą 

kwotę, czy ona jest za wysoka czy za niska itd., tylko chodzi o to, że poprzednia  uchwała była 

niepublikowana a musi być publikowana. Niepodjęcie tej uchwały może być szkodliwe. 

Radny Pan Adrian Hyży zwrócił się z pytaniem, jak radca prawny wypowiada się do tych 

procentowych kwot za nieuczestniczenie?. 

Radny Pan Ryszard Wiśniewski stwierdził, że w pewnym sensie to  potrącenie mobilizuje 

sołtysów do udziału w sesjach. Sołtysi działają w terenie a sesji to właściwie  tylko wysłuchują. 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że zapisy procentowe są tu zgodne. 

Ad. b) 

Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości i zasad wypłacana diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych dla sołtysów z 

terenu Gminy Bądkowo. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych – „za” przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych,  

głosów „przeciwnych” nie było, 1 głos „wstrzymujący się”– uchwała została podjęta.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie przyjęcia uchwały nr LIV/400/2023 Rady Gminy 

Bądkowo z dnia 14 grudnia 2023 w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłacana diet oraz 
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zwrotu kosztów podróży służbowych dla sołtysów z terenu Gminy Bądkowo stanowi nr 15 do 

protokołu. 

Ad. 15 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie  rozpatrzenia skargi na 

działalność Kierownika GOPS w Bądkowie i otworzyła dyskusje nad przedstawionym 

projektem uchwały. 

Ad. a)  

Radny Pan Roman Kaszubski w swojej wypowiedzi stwierdził, że  kiedy skarga została 

skierowana do Wojewody przez Radę Gminy nie ukrywał, że był niezadowolony. Radny 

twierdził, że skarga może się wrócić i tak się stało. Z perspektywy czasu radny stwierdził, że 

dobrze się stało, bo po pierwsze Rada Gminy będzie miała łatwiej w podjęciu uchwały a po 

drugie ma trochę taką swoją osobistą satysfakcję. Wojewoda właściwie  potwierdził tylko to, 

co wcześniej starał się wyperswadować  koleżankom i kolegom radnym,  a mianowicie to, że 

to właśnie Rada Gminy w takim przypadku jest tylko i wyłącznie władna do rozpatrzenia skargi 

na kierownika GOPS, ponieważ wojewoda pomimo, że zlecił zadanie to jednak przecież nie 

będzie monitorował pracy Urzędu Gminy czy urzędników. Wojewoda wyraźnie stwierdził, że 

GOPS sprawę prowadził niepoprawnie, dopuścił się różnych, niezgodnych z prawem i 

niezasadnych decyzji.  

Przewodnicząca Rady Gminy wyjaśniła, że dziś rozpatrujemy skargę na działanie Kierownika 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej a nie na to, że skarżąca ma dostać dodatek węglowy, 

czy go nie dostać, ponieważ to będzie dopiero w późniejszym etapie.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy  Pan Piotr Kobusiński oznajmił, że na posiedzeniu komisji 

zapowiadał, że wstrzyma się przy głosowaniu nad tą uchwałą, jednak zdecydował, że postąpi 

inaczej, gdyż wszystko, co pan radny Kaszubski wcześniej mówił w jego opinii ma rację. 

Gdyby to rzeczywiście dotyczyło otrzymania przez skarżącą dodatku to by wstrzymał się od 

głosu albo był przeciw uchwalenia tej uchwały. W opinii radnego ustawę napisano na kolanie, 

ustawa było kilkukrotnie modyfikowana i należało współczuć tym pracownikom. Radny 

zdeklarował, że będzie głosował za podjęciem tej uchwały. 

Radna Pani Agnieszka Sobiecka – Podlewska sprostowała wypowiedź radnego Pana Romana 

Kaszubskiego i wyjaśniła, że wojewoda jedynie co zarzucił w tym uzasadnieniu to to, że 

powinna zostać wydana decyzja administracyjna a nie informacja o pozostawieniu wniosku bez 
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rozpatrzenia. Nic wojewoda nie mówi, jakiś manipulacjach i nieprawidłowościach. W opinii 

radnej te wszystkie niepotrzebne emocje to jest wina ustawodawcy, bo naprawdę postawił w 

bardzo niekomfortowej sytuacji wszystkich pracowników, którzy te dodatki przyznawali. 

Wojewoda stwierdził, że nie jest to jego kompetencja, jednak radna  się z tym nie zgadza, 

dlatego poinformowała, że zagłosuje przeciwko tej uchwale. 

Ad. b) 

Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika GOPS w Bądkowie. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych – „za” przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 1 

głos „przeciwny” , 2 głos „wstrzymujące się”– uchwała została podjęta.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie przyjęcia uchwały nr LIV/401/2023 Rady Gminy 

Bądkowo z dnia 14 grudnia 2023 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika 

GOPS w Bądkowie stanowi nr 16 do protokołu. 

Ad. 16 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika i kandydata na strażaka ratownika ochotniczej 

straży pożarnej z terenu Gminy Bądkowo i otworzyła dyskusje nad przedstawionym projektem 

uchwały. 

Ad. a)  

Radna Pani Agnieszka Sobiecka – Podlewska stwierdziła, że w §2 pkt 1 uchwały  mówi się, że  

ekwiwalent należy się strażakowi za każdą rozpoczętą godzinę liczoną od zgłoszenia wyjazdu 

z jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej i to według radnej jest zgodne z zapisem ustawowym, 

ale jest też zapis „lub gotowości do wyjazdu” i radna przyznała, że nie bardzo rozumie, co to 

znaczy gotowości?  

Wójt Gminy Pan Ryszard Stępkowski wyjaśnił, że chodzi o to, że w momencie otrzymania 

powiadomienia o wyjeździe strażacy stawiają się przed jednostką i to już ten czas zaczyna 

płynąć.  

Radna Pani Agnieszka Sobiecka – Podlewska poinformowała, że nie będzie się upierać, chociaż 

wydaje się jej, że tak nie powinno być. Radna oznajmiła, że nasi strażacy na chwilę obecną 

mają 15 zł ekwiwalentu i tutaj w uchwale proponuje się podwyższenie tego ekwiwalentu do 
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kwoty 17 zł. Kwota za szkolenia i ćwiczenia pozostaje bez zmian w wysokości 8 zł. tak jak jest 

już od wielu lat.  W gminach ościennych są to stawki: Waganiec 20 zł, Raciążek 20 zł, Osięciny 

20 zł, Bytoń, który też jest małą gminą 18 zł, Nieszawa 20 zł, Ciechocinek 25 zł. To są te 

najbliższe gminy. Radna stwierdziła, że nie może tak być, że my znowu teraz tym naszym 

strażakom rzucamy taki ochłap. Przed chwilą przyjęliśmy podwyżki dla radnych, przed chwilą 

przyjęliśmy podwyżki dla sołtysów, o 600 zł wzrasta najniższa krajowa, dlatego radna złożyła 

wniosek o zmianę zapisów w §2 i kwota jaką proponuje za akcje ratownicze  to 20 zł, a kwota 

za ćwiczenia dla strażaków 10 zł.  

Wójt Gminy Pan  Ryszard Stępkowski oznajmił, że bardzo się cieszę, że pani radna tak 

wnikliwie przeanalizowała wysokości ekwiwalentów w ościennych gminach, tylko czy jeszcze 

pani radna wzięła pod uwagę ilość jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych w danej gminie? 

To pierwsza sprawa i ubolewam nad faktem, że nie przeanalizowała pani wysokości podatku 

naliczonego w poszczególnych gminach i wtedy nie posługiwała się wysokością podatku przy 

ustalaniu jego na 2024 rok. Tam nie było takiej wnikliwości, pomimo że  akurat  wójt dokonał 

tej wnikliwej analizie i radni nie dostosowali się do jego  rekomendacji. Wójt Gminy stwierdził, 

że mimo wszystko mieścimy się w ramach średnich i mamy 6 jednostek Ochotniczych Straży 

Pożarnych, które też w jakiś sposób trzeba utrzymywać. 

Radna Pani Agnieszka Sobiecka – Podlewska oznajmiła, że sprawuje swój mandat tak jak 

uważa, analizuje co uważa że jest godne analizowania, co absolutnie nie mówi, że podatek nie 

był godny analizowaniu. Radna w swojej argumentacji stwierdziła, że zmiana, którą 

zaproponowała, nie uczyni wielkiej kwoty w budżecie. 

Radny Pan Marek Jankowski powiedział, że składnikiem wydatków na sprawę są też pensje 

wypłacane kierowcom i zwrócił się z pytaniem jak to wygląda? 

Wójt Gminy wyjaśnił, że w krajowym systemie ratowniczo gaśniczym mamy zatrudnionego  

kierowcę na pół etatu. 

Radny Pan Marek Jankowski zwrócił się z pytaniem, jaka jest wysokość tej pensji? 

Radny Pan Adrian Hyży  poparł wniosek  radnej Pani Podlewskiej i w swojej wypowiedzi 

zaznaczył, że mamy jednak kilka jednostek Straży Pożarnej. W tej uchwale wyraźnie jest 

napisane, że ustala się stawki za każdą rozpoczętą godzinę liczoną od zgłoszenia wyjazdu z 

jednostki, zgłoszenia wyjazdu z jednostki oraz gotowości. Jak wiemy w naszej gminie mimo 

tego, że mamy kilka jednostek takich  które faktycznie wyjeżdżają lub są gotowe do wyjazdu, 

jest mniej, dlatego tym bardziej poparł zgłoszony wniosek Pani Podlewskiej i również zgłosił 

taki wniosek formalny. 
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Skarbnik Gminy Pani Aleksandra Hofman wyjaśniła, że jeśli chodzi o kierowców gdzie mają 

doliczane jeszcze świadczenie zdrowotne jest to kwota 369zł.. Jeśli chodzi o kierowców, którzy 

mają naliczane ubezpieczenie  jest to kwota 332zł. brutto. Gmina Bądkowo, mimo że ma 

mniejszą wysokość ekwiwalentu to płaci więcej. Analizowaliśmy 2022 rok i do końca 

października 2023 rok  jesteśmy gminą, która jednak najwięcej płaci za szkolenia, więcej 

deleguje na szkolenia strażaków, jak i również płaci więcej za udział w akcji.  

Radna Pani Agnieszka Sobiecka – Podlewska przyznała, że rozumie, to wszystko co mówi Pani 

Skarbnik, ale też nie można ich karać za to, że działają w takiej gminie w jakiej działają. 

Radny Pan Ryszard Wiśniewski przypomniał, że straże kiedyś były kontrolowane przez 

Komendę Powiatową w Aleksandrowie Kujawskim i wówczas chociaż raz w miesiącu ktoś 

przyjechał. 

Skarbnik Gminy Bądkowo wyjaśniła, że strażak - kierowca OSP do każdego rachunku za każdy 

miesiąc przedstawia, co realizował w danym miesiącu i zawsze w każdym miesiącu jest 

rozliczenie paliwa, sprawdzenie i odpalenie samochodu, także straż to dokonuje. Jeśli chodzi o 

zużycie paliwa to jest kontrolowane i rozliczane tutaj przez pracownika prowadzącego.  Kiedyś 

dochodziło faktycznie troszeczkę do absurdu, w związku z tym, że straż nie wyjeżdżała do 

żadnego pożaru czy do żadnej akcji ratowniczej a zużycie tego paliwa było bardzo duże. Normy 

zużycia paliwa zostały zmienione zarządzeniem wójta i były też analizowane z 

przedstawicielami straży. 

Przewodnicząca Rady Gminy przypomniała, że wniosek formalny dot. zmiany zapisu § 2  

radnej pani Agnieszki brzmi: „że za każdą rozpoczętą godzinę liczbową od zgłoszenia wyjazdu 

z jednostki Ochotniczej straży pożarnej lub gotowości do wyjazdu w celu realizacji zadań, o 

których mowa w ustawie, z kwoty 17 zł na kwotę 20 zł i  drugi punkt tego paragrafu brzmi: „ 

za każdą rozpoczętą godzinę udziału w szkoleniu pożarniczym i ćwiczeniach organizowanych 

przez państwową straż pożarną i gminę i inne uprawnione podmioty z 8 zł do 10 zł.  

Skarbnik Gminy Pani Aleksandra Hofman poinformowała, że radni, którzy są strażakami Radni 

nie mają możliwości udziału w głosowaniu.  

Radna Pani Agnieszka Sobiecka – Podlewska stwierdziła, że  przed chwilą ustalaliśmy sobie 

diety to może nie powinniśmy brać udziału w głosowaniu nad dietami, bo one są dla nas, ale to 

wyraźnie jest inna przesłanka.  Radna przypomniała, że tak samo ustalamy sobie jako rolnicy 

swój podatek rolny to z tego wynika, że też mamy nie brać udziału w tym głosowaniu.? 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że jest to bardzo kontrolowane na dzień dzisiejszy przez Regionalną 

Izbę Obrachunkową i faktycznie  art. 25 a ustawy o samorządzie gminnym mówi, że radny nie 
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może brać w udziału w głosowaniu w radzie ani w komisji jeśli dotyczy on jego interesu 

prawnego i tutaj jest odniesienie właśnie się do sytuacji gdzie radny jest. 

Radna Pani Agnieszka Sobiecka – Podlewska zwróciła się z pytaniem do radnych strażaków, 

czy którykolwiek z panów radnych, który jest strażakiem, kiedykolwiek podczas tej kadencji 

pobrał ekwiwalent? 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że to jest już na przyszłość.  

Radna Pani Agnieszka Sobiecka – Podlewska oznajmiła, że absolutnie się z tym nie zgadza i 

szkoda, że nie ma radcy prawnego . Radna zwróciła się z pytaniem, czy gdzieś był już taki 

zarzut i gdzie Pani Skarbnik się z tym spotkała?. 

Skarbnik Gminy Pani Aleksandra Hofman poinformowała, że takie zarzuty  były  nawet w tym 

rok, ponieważ mieliśmy kontrolę Regionalnej Izby Obrachunkowej i po prostu takie 

oświadczenie też musiała składać, że żaden z radnych który jest strażakiem nie głosował, także 

jest to przedmiotem kontroli. 

Radna Pani Agnieszka Sobiecka – Podlewska stwierdziła, że według niej jest to absurd. 

Przewodnicząca Rady Gminy zaproponowała, aby zrobić krótką przerwę i spróbować 

skontaktować się z radcą prawnym telefonicznie. 

Przewodnicząca Rady Gminy o godzinie 11:35 ogłosiła krótką przerwę w obradach sesji. 

Po przerwie o godzinie 11:51 Przewodnicząca Rady Gminy wznowiła obrady LIV sesji Rady 

Gminy Bądkowo  przystąpiono do realizacji porządku obrad w składzie nie zmienionym. 

Przewodnicząca Rady Gminy  poinformowała, że po rozmowie z radcą prawnym radni będący 

strażakami nie będą brać udziału w głosowaniu w sprawie wysokości ekwiwalentu. 

Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła głosowanie nad wnioskiem radnej Pani Agnieszki 

Sobieckiej – Podlewskiej i w pierwszej kolejności ogłosiła głosowanie nad zmiana zapisu § 

2.ust.1 podpunkt 2  – proponowana zmiana: 

„1/  za każdą rozpoczętą godzinę liczoną od zgłoszenia wyjazdu  z jednostki ochotniczej straży 

pożarnej  lub gotowości do wyjazdu w celu realizowania zadań, o których mowa w art. 3                      

pkt 7 ustawy z dnia 17 grudnia 2021r. o ochotniczych strażach pożarnych (Dz. U. z 2023 r. poz. 

194; ze zm.) udziału w działaniach ratowniczych i akcjach ratowniczych w kwocie 20 zł”. 
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Obecnych było 14 radnych, w głosowaniu udział brało 10 radnych, „za” przyjęciem zmiany 

głosowało 7 radnych, 2 głosy „wstrzymujące się”, 1 głos „przeciwko” – zmiana została 

przyjęta. 

Imienny wykaz głosowania w sprawie przyjęcie wniosku radnej dot. zmiany zapisu § 2 ust.1/1 

stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła głosowanie  nad wnioskiem radnej Pani Agnieszki 

Sobieckiej – Podlewskiej w sprawie zmiany zapisu § 2.ust.1 podpunkt. 2 .  – proponowana 

zmiana: 

„ 2/ za każdą rozpoczętą godzinę udziału w szkoleniu pożarniczym i ćwiczeniach 

organizowanych przez Państwową Straż Pożarną, Gminę i inne uprawnione podmioty w 

kwocie 10 zł”. 

Obecnych było 14 radnych, w głosowaniu udział brało 10 radnych, „za” przyjęciem zmiany 

głosowało 5 radnych, 2 głosy „wstrzymujące się”, 1 głos „przeciwko” – zmiana została 

przyjęta. 

Imienny wykaz głosowania w sprawie przyjęcie wniosku radnej dot. zmiany zapisu § 2 ust.1 

podpunkt 2 stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika i kandydata na strażaka ratownika 

ochotniczej straży pożarnej z terenu Gminy Bądkowo po uwzględnieniu wcześniej przyjętych 

zmian. 

W głosowaniu udział brało 11 radnych – „za” przyjęciem uchwały głosowało 8 radnych, 1 głos 

„przeciwny” , 2 głosy „wstrzymujące się”– uchwała została podjęta.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie przyjęcia uchwały nr LIV/402/2023 Rady Gminy 

Bądkowo z dnia 14 grudnia 2023 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

strażaka ratownika i kandydata na strażaka ratownika ochotniczej straży pożarnej z terenu 

Gminy Bądkowo  stanowi nr 19 do protokołu. 

Sekretarz Gminy poinformował, że jest problem, bo zagłosowało przy tej uchwale 11 osób. 

Radny Pan Roman Kaszubski oznajmił, że było  to głosowanie z wadą prawną i według niego 

powinna zostać zarządzona reasumpcja. 
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Ad. 17 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że w 2023 roku informacje o złożonych 

oświadczeniach majątkowych zostały złożone do Naczelnika Urzędu Skarbowego w 

Radziejowie, do Naczelnika Urzędu Skarbowego w Aleksandrowie Kujawskim, 

Przewodniczącej Rady Gminy Bądkowo, Wójta Gminy Bądkowo z dnia, Naczelnika Urzędu 

Skarbowego we Włocławku, Kujawsko Pomorski Urząd Wojewódzki w Bydgoszczy Zespół 

bezpieczeństwa informacji. W nielicznych przypadkach stwierdzono nieprawidłowości, które 

muszą być oczywiście w następnych oświadczeniach uwzględnione i już poprawnie stosowane.  

Ad. 18 

Sekretarz Gminy poprosił radnych o pozostanie po sesji celem zrobienia pamiątkowego zdjęcia. 

Wójt Gminy poprosił radną Panią Agnieszkę Podlewską Sobecką o złożenie relacji z wizyty w 

Brukseli, bo to dzięki radnym naszej gminy została właśnie to tego korpusu wytypowana. 

Radna Pana Agnieszka Sobiecka – Podlewska podziękowała za ten wybór, bo słusznie pan wójt 

podkreślił, że dzięki Państwu Radnym mogła w tym wszystkim uczestniczyć. W ramach 

korpusu Europejskiego radnych rzeczywiście grupa 70 radnych z całego województwa była na 

wyjeździe studyjnym w Brukseli. Podczas obecności w europarlamencie zwiedziono budynki, 

rozmawiano z osobami, które tłumaczyły prace europarlamentu, przedstawiano różne wizje, 

byliśmy w komitecie regionów i w parlamencie europejskim, oczywiście w Brukseli, no bo 

wiemy, że w Brukseli, Strasburgu i Luksemburgu są te budynki umiejscowione. Odbyło się 

również spotkaniem z Marszałkiem Całbeckim, który jest przedstawicielem jakby 

województwa Kujawsko - Pomorskiego w komitecie regionów.  

Wójt Gminy Pan Ryszard Stępkowski poinformował, że został oskarżony o przekroczenie art 

231 kodeksu karnego i chodzi tu o sprawę protestów firmy chemicznej z  naszej gminy. Jest to 

oskarżenie o przekroczenie, że rzekomo celowo, złośliwie utrudniał wójt gminy działalność  tej 

firmy nasyłając im kontrole, przez co zakłócano ich działalność. Wójt w tej sprawie został w 

prokuraturze przesłuchiwany i było to ponad czterogodzinne przesłuchanie. Teraz okaże się 

dopiero, czy zarzut tej firmy w stosunku do mnie jest słuszny, czy bezzasadny. 

Radny Pan Adrian Hyży stwierdził, że dobiegają końca prace przy ulicy wojska polskiego, 

chodników, za co radny podziękował.  Radny przypomniał o ulicy Sienkiewicza i utaj zgodnie 

z deklaracjami, miała zostać wymieniona trylinka. 
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Wójt Gminy Pan Ryszard Stępkowski zdeklarował, że ma obiecane w ramach dobrej 

współpracy naprawienie tego. 

Radna Pani Agnieszka Sobiecka – Podlewska podziękowała  wszystkim radnym za 

przychylenie się jej wniosku w sprawie podwyższenia ekwiwalentu dla strażaków. 

Podziękowania radna złożyła w imieniu własnym oraz strażaków. 

Przewodnicząca Rady Gminy z okazji zbliżających się świat oraz nowego roku złożyła 

wszystkim życzenia, życząc zdrowych, spokojnych świąt oraz szczęśliwego nowego roku. 

Ad.19 

Wobec zrealizowanego porządku obrad o godzinie 12:10 Przewodnicząca Rady Gminy 

Bądkowo da zamknęła obrady LIV  sesji Rady Gminy Bądkowo. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokół sporządził:  
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Załącznik nr 5 do Protokołu nr LIV/2023 z obrad LIV sesji Rady 

Gminy Bądkowo z dnia 14 grudnia 2023 roku                

5. Uchwała w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bądkowo na lata 2023-

2030

Jestem ZA:

Jestem PRZECIW:

WSTRZYMUJE SIĘ:

GŁOSOWAŁO:

Ciesielski Roman

Figas Elżbieta

Grzegórski Piotr

Imię i nazwisko Jak głosował

ZA

ZA

ZA

WSTRZYMAŁ SIĘ

Pasiński Henryk

Pawlak Mirosława

Pietrzak Tomasz

Hyży Adrian

Jankowski Marek

Kaszubski Roman

Kobusiński Piotr

Lewandowska Ewa

Machalski Marian

ZA

ZA

ZA

ZA

ZA

nie głosował

ZA

ZA

nie głosował

ZA

ZA

Sobiecka-Podlewska Agnieszka

Suchara Ryszard

Wiśniewski Ryszard
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Załącznik nr 6 do Protokołu nr LIV/2023 z obrad LIV sesji Rady 

Gminy Bądkowo z dnia 14 grudnia 2023 roku                

Ciesielski Roman ZA

Figas Elżbieta ZA

Grzegórski Piotr ZA

6. Uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Bądkowo na 2023 rok

GŁOSOWAŁO:

Jestem ZA:

Jestem PRZECIW:

WSTRZYMUJE SIĘ:

Imię i nazwisko Jak głosował

Kobusiński Piotr ZA

Lewandowska Ewa nie głosował

Machalski Marian ZA

Hyży Adrian ZA

Jankowski Marek nie głosował

Kaszubski Roman ZA

Sobiecka-Podlewska Agnieszka ZA

Suchara Ryszard ZA

Wiśniewski Ryszard ZA

Pasiński Henryk ZA

Pawlak Mirosława ZA

Pietrzak Tomasz ZA
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Załącznik nr 7 do Protokołu nr LIV/2023 z obrad LIV sesji Rady 

Gminy Bądkowo z dnia 14 grudnia 2023 roku                

GŁOSOWAŁO:

Jestem ZA:

Jestem PRZECIW:

WSTRZYMUJE SIĘ:

Kaszubski Roman ZA

Kobusiński Piotr ZA

Lewandowska Ewa nie głosował

Grzegórski Piotr ZA

Hyży Adrian WSTRZYMAŁ SIĘ

Jankowski Marek ZA

7. Uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bądkowo na lata 

2024-2030

Wiśniewski Ryszard ZA

Pietrzak Tomasz ZA

Sobiecka-Podlewska Agnieszka ZA

Suchara Ryszard ZA

Machalski Marian ZA

Pasiński Henryk ZA

Pawlak Mirosława ZA

Imię i nazwisko Jak głosował

Ciesielski Roman ZA

Figas Elżbieta ZA
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3.

4.

5.

6.

7.

8.

9.

10.

11.

12.

13.

14.

15.

Pietrzak Tomasz ZA

Sobiecka-Podlewska Agnieszka ZA

Suchara Ryszard ZA

Wiśniewski Ryszard ZA

Kobusiński Piotr ZA

Lewandowska Ewa nie głosował

Machalski Marian ZA

Pasiński Henryk ZA

Pawlak Mirosława ZA

Figas Elżbieta ZA

Grzegórski Piotr ZA

Hyży Adrian ZA

Jankowski Marek ZA

Kaszubski Roman ZA

Załącznik nr 8 do Protokołu nr LIV/2023 z obrad LIV sesji Rady 

Gminy Bądkowo z dnia 14 grudnia 2023 roku                

8. Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Bądkowo na 2024 rok

GŁOSOWAŁO:

Jestem ZA:

Jestem PRZECIW:

WSTRZYMUJE SIĘ:

Imię i nazwisko Jak głosował

Ciesielski Roman ZA
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LP

1.

2.

3.

4.

5.

6.

7.

8.

9.

10.

11.

12.

13.

14.

15.

Pietrzak Tomasz ZA

Sobiecka-Podlewska Agnieszka ZA

Suchara Ryszard ZA

Wiśniewski Ryszard ZA

Kobusiński Piotr ZA

Lewandowska Ewa nie głosował

Machalski Marian ZA

Pasiński Henryk ZA

Pawlak Mirosława ZA

Figas Elżbieta ZA

Grzegórski Piotr ZA

Hyży Adrian ZA

Jankowski Marek ZA

Kaszubski Roman ZA

9. Uchwała w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie udzielenia wsparcia w 

formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028

GŁOSOWAŁO:

Jestem ZA:

Jestem PRZECIW:

WSTRZYMUJE SIĘ:

Imię i nazwisko Jak głosował

Ciesielski Roman ZA

Załącznik nr 9 do Protokołu nr LIV/2023 z obrad LIV sesji Rady 

Gminy Bądkowo z dnia 14 grudnia 2023 roku                
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5.

6.

7.

8.
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10.

11.

12.

13.

14.

15.

Pietrzak Tomasz ZA

Sobiecka-Podlewska Agnieszka ZA

Suchara Ryszard ZA

Wiśniewski Ryszard ZA

Kobusiński Piotr ZA

Lewandowska Ewa nie głosował

Machalski Marian ZA

Pasiński Henryk ZA

Pawlak Mirosława ZA

Figas Elżbieta ZA

Grzegórski Piotr ZA

Hyży Adrian ZA

Jankowski Marek ZA

Kaszubski Roman ZA

10. Uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

pomocy w postaci świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na 

zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem ,,Posiłek w 

szkole i w domu” na lata 2024-2028.

GŁOSOWAŁO:

Jestem ZA:

Jestem PRZECIW:

WSTRZYMUJE SIĘ:

Imię i nazwisko Jak głosował

Ciesielski Roman ZA

Załącznik nr 10 do Protokołu nr LIV/2023 z obrad LIV sesji Rady 

Gminy Bądkowo z dnia 14 grudnia 2023 roku                
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13.

14.

15.

Pietrzak Tomasz ZA

Sobiecka-Podlewska Agnieszka ZA

Suchara Ryszard ZA

Wiśniewski Ryszard ZA

Kobusiński Piotr ZA

Lewandowska Ewa nie głosował

Machalski Marian ZA

Pasiński Henryk ZA

Pawlak Mirosława ZA

Figas Elżbieta ZA

Grzegórski Piotr ZA

Hyży Adrian ZA

Jankowski Marek ZA

Kaszubski Roman ZA

GŁOSOWAŁO:

Jestem ZA:

Jestem PRZECIW:

WSTRZYMUJE SIĘ:

Imię i nazwisko Jak głosował

Ciesielski Roman ZA

Załącznik nr 11 do Protokołu nr LIV/2023 z obrad LIV sesji Rady 

Gminy Bądkowo z dnia 14 grudnia 2023 roku                

11. Uchwała w sprawie zasad i trybu nadawania Honorowego Obywatelstwa Gminy Bądkowo
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Pietrzak Tomasz ZA

Sobiecka-Podlewska Agnieszka ZA

Suchara Ryszard ZA

Wiśniewski Ryszard ZA

Kobusiński Piotr ZA

Lewandowska Ewa nie głosował

Machalski Marian ZA

Pasiński Henryk ZA

Pawlak Mirosława ZA

Figas Elżbieta ZA

Grzegórski Piotr ZA

Hyży Adrian WSTRZYMAŁ SIĘ

Jankowski Marek ZA

Kaszubski Roman ZA

12. Uchwała w sprawie przyjęcia Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Miejskiego 

Obszaru Funkcjonalnego Torunia - SUMP dla MOFT  do roku 2030 (z perspektywą  do roku 

2040)

GŁOSOWAŁO:

Jestem ZA:

Jestem PRZECIW:

WSTRZYMUJE SIĘ:

Imię i nazwisko Jak głosował

Ciesielski Roman ZA

Załącznik nr 12 do Protokołu nr LIV/2023 z obrad LIV sesji Rady 

Gminy Bądkowo z dnia 14 grudnia 2023 roku                
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15. Wiśniewski Ryszard ZA

Pasiński Henryk ZA

Pawlak Mirosława ZA

Pietrzak Tomasz ZA

Sobiecka-Podlewska Agnieszka ZA

Suchara Ryszard ZA

Jankowski Marek ZA

Kaszubski Roman ZA

Kobusiński Piotr ZA

Lewandowska Ewa nie głosował

Machalski Marian ZA

Imię i nazwisko Jak głosował

Ciesielski Roman ZA

Figas Elżbieta ZA

Grzegórski Piotr ZA

Hyży Adrian ZA

Załącznik nr 13 do Protokołu nr LIV/2023 z obrad LIV sesji Rady 

Gminy Bądkowo z dnia 14 grudnia 2023 roku                

13. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Bądkowo

GŁOSOWAŁO:

Jestem ZA:

Jestem PRZECIW:

WSTRZYMUJE SIĘ:
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Pawlak Mirosława ZA

Pietrzak Tomasz ZA

Sobiecka-Podlewska Agnieszka WSTRZYMAŁ SIĘ

Suchara Ryszard ZA

Wiśniewski Ryszard ZA

Kaszubski Roman ZA

Kobusiński Piotr ZA

Lewandowska Ewa nie głosował

Machalski Marian ZA

Pasiński Henryk ZA

Ciesielski Roman ZA

Figas Elżbieta ZA

Grzegórski Piotr ZA

Hyży Adrian PPRZECIW

Jankowski Marek ZA

Załącznik nr 14 do Protokołu nr LIV/2023 z obrad LIV sesji Rady 

Gminy Bądkowo z dnia 14 grudnia 2023 roku                

14. Uchwała w sprawie ustalenia diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych 

Rady Gminy Bądkowo

GŁOSOWAŁO:

Jestem ZA:

Jestem PRZECIW:

WSTRZYMUJE SIĘ:

Imię i nazwisko Jak głosował



14

13

0

1

LP

1.

2.

3.

4.

5.

6.

7.

8.

9.

10.

11.

12.

13.

14.

15.

Pietrzak Tomasz ZA

Sobiecka-Podlewska Agnieszka ZA

Suchara Ryszard ZA

Wiśniewski Ryszard ZA

Kobusiński Piotr ZA

Lewandowska Ewa nie głosował

Machalski Marian ZA

Pasiński Henryk ZA

Pawlak Mirosława ZA

Figas Elżbieta ZA

Grzegórski Piotr ZA

Hyży Adrian WSTRZYMAŁ SIĘ

Jankowski Marek ZA

Kaszubski Roman ZA

Załącznik nr 15 do Protokołu nr LIV/2023 z obrad LIV sesji Rady 

Gminy Bądkowo z dnia 14 grudnia 2023 roku                

GŁOSOWAŁO:

Jestem ZA:

Jestem PRZECIW:

WSTRZYMUJE SIĘ:

Imię i nazwisko Jak głosował

Ciesielski Roman ZA

15. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłacania diet oraz zwrotu kosztów 

podróży służbowych dla sołtysów sołectw z terenu Gminy Bądkowo
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8.
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12.

13.

14.

15.

Pietrzak Tomasz ZA

Sobiecka-Podlewska Agnieszka PPRZECIW

Suchara Ryszard ZA

Wiśniewski Ryszard ZA

Kobusiński Piotr ZA

Lewandowska Ewa nie głosował

Machalski Marian ZA

Pasiński Henryk ZA

Pawlak Mirosława ZA

Figas Elżbieta ZA

Grzegórski Piotr ZA

Hyży Adrian WSTRZYMAŁ SIĘ

Jankowski Marek WSTRZYMAŁ SIĘ

Kaszubski Roman ZA

16. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika GOPS w Bądkowie

GŁOSOWAŁO:

Jestem ZA:

Jestem PRZECIW:

WSTRZYMUJE SIĘ:

Imię i nazwisko Jak głosował

Ciesielski Roman ZA

Załącznik nr 16 do Protokołu nr XLV/2023 z obrad XLV sesji 

Rady Gminy Bądkowo z dnia 14 grudnia 2023 roku        
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15.

Pietrzak Tomasz WSTRZYMAŁ SIĘ

Sobiecka-Podlewska Agnieszka nie głosował

Suchara Ryszard ZA

Wiśniewski Ryszard ZA

Kobusiński Piotr ZA

Lewandowska Ewa ZA

Machalski Marian nie głosował

Pasiński Henryk ZA

Pawlak Mirosława WSTRZYMAŁ SIĘ

Figas Elżbieta ZA

Grzegórski Piotr PPRZECIW

Hyży Adrian ZA

Jankowski Marek ZA

Kaszubski Roman nie głosował

17. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika i kandydata 

na strażaka ratownika ochotniczej straży pożarnej z terenu Gminy Bądkowo

GŁOSOWAŁO:

Jestem ZA:

Jestem PRZECIW:

WSTRZYMUJE SIĘ:

Imię i nazwisko Jak głosował

Ciesielski Roman ZA

Załącznik nr 19 do Protokołu nr LIV/2023 z obrad LIV sesji Rady 

Gminy Bądkowo z dnia 14 grudnia 2023 roku                
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3.

4.

5.

6.

7.

8.

9.

10.

11.

12.

13.

14.

15.

Pietrzak Tomasz nie głosował

Sobiecka-Podlewska Agnieszka ZA

Suchara Ryszard ZA

Wiśniewski Ryszard nie głosował

Kobusiński Piotr ZA

Lewandowska Ewa nie głosował

Machalski Marian nie głosował

Pasiński Henryk WSTRZYMAŁ SIĘ

Pawlak Mirosława WSTRZYMAŁ SIĘ

Figas Elżbieta PPRZECIW

Grzegórski Piotr ZA

Hyży Adrian ZA

Jankowski Marek nie głosował

Kaszubski Roman ZA

21. Wniosek nr 1 

GŁOSOWAŁO:

Jestem ZA:

Jestem PRZECIW:

WSTRZYMUJE SIĘ:

Imię i nazwisko Jak głosował

Ciesielski Roman ZA

Załącznik nr 17 do Protokołu nr XLV/2023 z obrad XLV sesji 

Rady Gminy Bądkowo z dnia 14 grudnia 2023 roku        
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2.

3.

4.

5.

6.

7.

8.

9.

10.

11.

12.

13.

14.

15.

Pietrzak Tomasz nie głosował

Sobiecka-Podlewska Agnieszka ZA

Suchara Ryszard ZA

Wiśniewski Ryszard nie głosował

Kobusiński Piotr WSTRZYMAŁ SIĘ

Lewandowska Ewa nie głosował

Machalski Marian nie głosował

Pasiński Henryk WSTRZYMAŁ SIĘ

Pawlak Mirosława WSTRZYMAŁ SIĘ

Figas Elżbieta PPRZECIW

Grzegórski Piotr ZA

Hyży Adrian ZA

Jankowski Marek nie głosował

Kaszubski Roman ZA

22. Wniosek nr 2 

GŁOSOWAŁO:

Jestem ZA:

Jestem PRZECIW:

WSTRZYMUJE SIĘ:

Imię i nazwisko Jak głosował

Ciesielski Roman WSTRZYMAŁ SIĘ

Załącznik nr 18 do Protokołu nr XLV/2023 z obrad XLV sesji 

Rady Gminy Bądkowo z dnia 14 grudnia 2023 roku        


